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PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 13 iunie 2014,  în şedinţa extraordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

 
 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din 
data de 13 iunie 2014 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ 
al Judeţului Bistriţa-Năsăud, începând cu ora 12ºº. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr. 124 din 11.06.2014 privind convocarea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud în şedinţă extraordinară la data de 13 iunie 2014, ora 12ºº, consilierii 
judeţeni au fost convocaţi, în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul 
instituţiei şi pe site-ul www.portalbn.ro .   

 
* 
 

În sală este prezent domnul preşedinte Emil Radu Moldovan, iar din 
totalul de 29 consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi 26 consilieri judeţeni.   

Absentează următorii consilieri judeţeni: Lăcătuş Emil, Marc Vasile şi 
Săsărman Monica, conform listei de prezenţă care se află la dosarul special al 
şedinţei. 

Este prezentă la şedinţă şi domnişoara director executiv al Direcției 
administrație locală Mica Oprea, care îl înlocuieşte pe secretarul judeţului, 
domnul Iosif Redl aflat în concediu de odihnă. 

 
* 
 

Au fost invitate şi se află prezente persoane din aparatul de specialitate al 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: Moldovan Florin Grigore – administrator 
public al judeţului; Tiniş Viorel – director executiv; Jurje Ana – şef serviciu; Borş 
Alexandrina-Crina – şef serviciu; Orţan Alexandru – şef serviciu; Hasnăş 
Veronica – şef serviciu; Moldovan Nicoleta – consilier principal; Vereş Paul – 
consilier principal; Palade Ionela – consilier asistent; Nemeş Graţiela – director 
Cabinet preşedinte şi Ivan Bogdan – consilier peşedinte. 
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În calitate de invitaţi mai participă: Grec Răzvan – director executiv; Bulţ 
Ionela, Bozaşan Agota, Peter Alina din cadrul Asociaţiei de Dezvoltare 
Intercomunitară pentru Servicii de Alimentare cu Apă şi de Canalizare în judeţul 
Bistriţa-Năsăud; Şandru Ion – director general S.C. AQUABIS S.A. Bistriţa-
Năsăud; Lazany Gabriel – director administrativ Spitalul Judeţean de Urgenţă 
Bistriţa; Borcani Maria Simona – Coordonator Centrul de Prevenire, Evaluare şi 
Consiliere Antidrog Bistriţa-Năsăud şi reprezentanţii mass-media.  

 
* 
 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 
 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sărut-mâinile, buna ziua, stimaţi colegi. Mulţumesc pentru prezenţă.  
Vă anunţ că, din totalul de 29 de consilieri sunt prezenţi 23, fiind astfel 

îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei. 
În sală intră domnii consilieri judeţeni: Coman Samuel-Leon, Runcan 

Anton-Claudiu şi Mereuţă Mircea. 
 
Proiectul ordinii de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea cofinanţării obiectivului de 
investiţie: „Amenajare şi consolidare DJ 172 H, km 14+043-
25+593, Matei-Fântânele – DJ 151”, judeţul Bistriţa-Năsăud, 
finanţat prin Programul naţional de dezvoltare locală al 
Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice. 

   Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei de avizare a 
lucrărilor de intervenţie şi a Indicatorilor Tehnico-Economici 
aferenţi obiectivului: „Modernizare drum judeţean DJ 172 C, km 
17+760-19+250, Ilva Mică-Leşu”, judeţul Bistriţa-Năsăud. 
   Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Master Planul judeţului 
Bistriţa-Năsăud, revizuit în luna martie 2014 şi a Planului de 
investiţii pentru sectorul de apă şi apă uzată, propuse spre 
finanţare din Fondurile de Coeziune, în faza II de prioritate, 
pentru perioada 2014-2020, în judeţul Bistriţa-Năsăud. 

  Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
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4. Proiect de hotărâre privind aprobarea părţii de cofinanţare pentru 
proiectul „Asistenţă tehnică pentru pregătirea aplicaţiei de 
finanţare şi a documentaţiilor de atribuire pentru proiectul 
regional de dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată din 
judeţul Bistriţa-Năsăud, pentru perioada 2014-2020”. 

   Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

5. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud şi al instituţiilor publice 
subordonate din luna iunie 2014. 

   Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei Judeţene 
Antidrog 2014-2020 şi a Planului de acţiune aferent pentru 
perioada 2014-2016. 

   Iniţiator: Pugna Alexandru – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

7. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Asociaţiei 
de Dezvoltare Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a 
Deşeurilor municipale în judeţul Bistriţa-Năsăud a unor spaţii din 
imobilul situat în municipiul Bistriţa, str. Păcii, nr. 1A - domeniul 
public al judeţului Bistriţa-Năsăud. 
     Iniţiator: Grigore Dorin Popescu – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
* 

 
Dacă sunt intervenţii din partea dumneavoastră.  
Domnul Curteanu, vă rog. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Ca de fiecare dată, noi ne facem deja o 

profesiune de credinţă din a vă atrage atenţia că nici unul din proiectele aflate 
pe ordinea de zi nu sunt menite a fi supuse atenţiei noastre într-o şedinţă 
extraordinară, ele pot fi supuse într-o şedinţă ordinară. Dacă vreunul din 
proiecte comportă urgenţă putem înţelege lucrul ăsta, dar ar trebui să fie şi 
argumentată această urgenţă, lucru care nu a fost prezentat în materialele puse 
nouă la dispoziţie. 

Dacă pentru majoritatea proiectelor am făcut cu toţii un efort, le-am 
parcurs şi putem să purtăm o dezbatere pe marginea lor, cel puţin la Master-
Plan, care a fost stufos, cu informaţia structurată oarecum ciudat, avem o 
problemă de dezbatere, o problemă de parcurgere.  
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N-am făcut nici o şedinţă de comisie pe aceste proiecte. E o şedinţă 
extraordinară. Toate trebuiau supuse unei minime informări a consilierilor, 
pentru a da un vot în cunoştinţă de cauză. 

De aceea, vă propun, în numele grupului consilierilor Partidului Democrat 
Liberal, ca punctul 3 de pe ordinea de zi şi cel următor, care se referă la partea 
de cofinanţare, să fie amânate, să fie scoase de pe ordinea de zi. 

Mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sigur, îmi însuşesc greşeala de a nu argumenta mai detaliat în expunerea 

de motive observaţia pe care mi-aţi făcut-o înainte de începerea şedinţei, 
domnule consilier. Tocmai punctele 3 şi 4 sunt cele care sunt foarte urgente şi 
vă spun de ce.  

E deja un an şi jumătate de când, împreună cu colegii primari, în 
Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
infrastructura de apă şi apă uzată din judeţ, lucrăm împreună cu AQUABIS 
pentru a pregăti etapa a II-a a Master Planului judeţului. Am mai spus-o în 
repetate rânduri, sunt foarte mulţumit de activitatea desfăşurată de toate cele 3 
instituţii implicate. Suntem printre primele 3 judeţe care au depus cererea de 
finanţare şi, ţinând cont de modificarea modului în care se vor atribui resursele 
pe POS-ul de Mediu, adică primul venit - primul servit, am considerat că trebuie 
să convoc această şedinţă extraordinară. 

În urma aprobării de către Adunarea Generală a Acţionarilor a ADI apă-
canal din judeţ, adică toţi primarii care gestionează comunele care vor beneficia 
de aceste investiţii, pentru a depune într-un termen scurt şi urgent cele două 
hotărâri care sunt obligatorii la cererea de finanţare care v-am spus, este deja 
depusă la Autoritatea de Management pe POS-ul de Mediu.  

Prima hotărâre face referire la Master Plan. El este unul public. Are acces 
oricine şi e public deja de ceva vreme, cu mici modificări, pentru că am repetat, 
prima cerere a noastră era de aproximativ 350 de milioane de euro. Condiţiile 
puse de către Comisia Europeană nu erau îndeplinite, cele care cred că vi le-am 
mai spus într-o şedinţă anterioară, adică aglomerări mai mari de 2.000 de 
persoane şi costuri sub 2.000 de euro/persoană pentru lucrările de canalizare şi 
aglomerări mai mari de 50 de persoane cu costuri sub 1.000 de euro/persoană 
la aducţiunile de apă.  

În urma discuţiilor purtate pe parcursul unui an de către colegii mei de la 
ADI cu toate consiliile locale din judeţ şi după analiza făcută de către instituţii 
de specialitate, inclusiv consultantul de la firma JASPERS care face consultanţă 
pentru POS-ul de Mediu, în urma vizitelor în teren, am ajuns la lista finală de 
investiţii, care este de aproximativ 145 de milioane de euro, investiţii care 
întrunesc condiţiile de care vă spuneam mai devreme. 
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A doua hotărâre la care aţi făcut trimitere, e partea de cofinanţare la 
asistenţa tehnică pentru cererea de finanţare, o sumă de aproximativ 72 de mii 
de euro care trebuia împărţită pe cele 62 de unităţi administrativ-teritoriale, 
plus Consiliul Judeţean, sume de la 250 de euro, depinde de mărimea UAT-ului, 
până la câteva mii de euro municipiul Bistriţa. Şi în urma unei discuţii purtate cu 
colegii mei şi cu primarii, am luat această decizie, pentru că era destul de 
complicat şi până la urmă nici nu merita şedinţă de consiliu la primăria X pentru 
250 de euro, hotărâre de consiliu, pe urmă rectificare de buget şi tot ce ţine.  

Şi am luat decizia să vin în faţa dumneavoastră cu propunerea ca, 
Consiliul Judeţean să facă acest angajament pentru a suporta această sumă de 
72 de mii de euro în numele tuturor UAT-urilor din judeţul Bistriţa-Năsăud, fiind 
un Master Plan la nivelul judeţului gestionat împreună cu colegii primari din 
judeţul Bistriţa-Năsăud. 

Sigur, am înţeles propunerea dumneavoastră. Eu vă adresez rugămintea, 
totuşi, să lăsăm cele două proiecte pe ordinea de zi, pentru că ele sunt cele mai 
urgente şi sigur, celelalte două, primele două cu drumurile, pentru că aceste 
hotărâri de consiliu trebuie să ajungă la Ministerul Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice, pentru a putea fi semnate pe urmă contractele de 
finanţare şi dat drumul la achiziţia publică, pentru a putea să înceapă lucrările 
pe cele două drumuri, pe segmentele menţionate. 

Dacă mai sunt alte intervenţii. 
Dacă nu sunt alte intervenţii, deschidem votul pentru ordinea de zi, în 

varianta propusă de iniţiator. Vă rog să votaţi. 
Cu 19 voturi “pentru”, 1 vot  “împotrivă” şi 5 “abţineri” ordinea 

de zi a fost aprobată.  
Vă mulţumesc. 
 

* 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea cofinanţării obiectivului 
de investiţie: „Amenajare şi consolidare DJ 172 H, km 14+043-
25+593, Matei-Fântânele – DJ 151”, judeţul Bistriţa-Năsăud, finanţat 
prin Programul naţional de dezvoltare locală al Ministerului 
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice. 

Intervenţii vă rog. 
Dacă nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu 26 de voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Vă mulţumesc. 

 
* 
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei de 
avizare a lucrărilor de intervenţie şi a Indicatorilor Tehnico-Economici 
aferenţi obiectivului: „Modernizare drum judeţean DJ 172 C, km 
17+760-19+250, Ilva Mică-Leşu”, judeţul Bistriţa-Năsăud. 

Intervenţii.  
Dacă nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu 27 de voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Vă mulţumesc. 

 
* 
 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Master Planul judeţului 
Bistriţa-Năsăud, revizuit în luna martie 2014 şi a Planului de investiţii 
pentru sectorul de apă şi apă uzată, propuse spre finanţare din 
Fondurile de Coeziune, în faza II de prioritate, pentru perioada 2014-
2020, în judeţul Bistriţa-Năsăud. 

Intervenţii. Domnul consilier Urîte, vă rog. 
Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Sigur că, dacă tot ne-aţi spus că era pe 

site, era bine să fim informaţi să-l studiem că urmează să se dea şi girul 
consilierilor judeţeni. Sigur că votul nostru până la urmă, stimaţi colegi, dă şi o 
avizare din partea noastră asupra Master Planului. Sigur că am primit discheta 
ieri după-masă şi mi-am rezervat ceva timp aşa, recunosc că nu cu foarte multă 
aprofundare, dar m-am uitat şi eu peste acest Master Plan. Şi am câteva 
observaţii. 

De exemplu, Bistriţa - Staţia de epurare. Nu văd de ce n-o prindem în 
Master Plan, având în vedere că poluează în continuare Staţia de epurare şi nu 
am prevăzut-o cel puţin pe o transmutare, că eu chestia asta cu reabilitarea nu 
o cred. 

A doua problemă. Văd în tabel bilanţul apei pe 2011, volumul de apă 
intrat în sistem 11.583.830 de m³, pierderile sunt, probabil că e situaţia la 
2011, probabil că domnul director o să-mi spună cât e actual, 6.429.000 m³. 
Deci e, ce să zic, mai mult de jumătate. Asta înseamnă presiune pe costurile de 
facturare la cei care-şi plătesc sau nu înţeleg ce e aici.  

Şi totuşi mă interesează că, până la urmă, prin 2018 probabil că Comisia 
Europeană va veni şi să vadă calitatea şi pe ce-a fost 2007-2013 şi pe 2014-
2020, la toţi banii ăştia europeni pe care îi avem, cu cofinanţare de la bugetul 
de stat, cu ce mai vine şi de la noi. Întreb cine va răspunde de calitatea 
implementării acestor proiecte, cine răspunde de întreţinerea reţelelor ca şi 
execuţie, evident şi consultanţă şi dacă în evaluarea din 2018-2020 ca şi grad 
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de poluare în sol nu ies rezultatele, cine e răspunzător? Pentru că vreau să ştiu 
în ce cunoştinţă de cauză îmi dau girul ca şi consilier judeţean. 

Părerea mea e că merita puţin dezbătută pe comisii sau cel puţin o 
întâlnire între consilieri judeţeni şi chiar şi consultantul. Am văzut acolo un 
consultant care, nu vreau să fac comentarii, am făcut-o într-o conferinţă de 
presă, dar mă interesează din punctul ăsta de vedere cel puţin, la fel, dacă 
priorităţile prevăzute chiar şi ordinea de implementare, cel puţin se adaptează şi 
Strategiei de dezvoltare pe 2014-2020. Pentru că dacă acolo avem nişte 
obiective care le considerăm prioritare, având anumite dezvoltări mai în amonte 
decât celelalte, măcar să ştiu dacă se sincronizează. 

Deci, cel puţin la întrebările astea aş vrea, domnul preşedinte, dacă mi se 
poate răspunde. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Da. Câteva cuvinte vă spun eu şi pe urmă domnul director general Şandru 

o să vă răspundă în detaliu la fiecare întrebare. 
1. Sigur, ceea ce subliniaţi dumneavoastră este corect. Împreună cu 

colegii din Consiliul Judeţean vom avea grijă să urmărim implementarea de aşa 
natură a fiecărei investiţii în judeţ, care să fie în concordanţă cu priorităţile care 
le-am descris cu toţii şi le-am aprobat în Strategia de dezvoltare şi vă asigur că 
vom face lucrul ăsta. 

2. Staţia de epurare din Bistriţa este prinsă. 
3. Legislaţia românească prevede responsabilităţi foarte clare pentru toţi 

cei care, de la consultant, de la inginer, care urmăresc implementarea acestor 
proiecte, execuţia lucrărilor şi vă asigur că am cerut-o în mod direct. Am avut şi 
azi dimineaţă o discuţie cu toţi constructorii şi toţi factorii implicaţi în etapa I-a a 
Master Planului care, spre bucuria mea, merge din plin în momentul de faţă şi 
sper ca în termenele date de către comisie, până în vara anului viitor să putem 
să finalizăm etapa I-a şi vom face toate eforturile, inclusiv eu personal mă ocup 
în mod direct, ca lucrurile să meargă în direcţia dorită de către noi toţi, pentru 
că cred că avem cu toţii un singur scop - aceste lucrări care se fac destul de 
greu, fondurile se obţin destul de greu, să aducă un nivel de calitate în plus 
vieţii cetăţenilor din judeţul Bistriţa-Năsăud şi nu facem nici un fel de rabat la 
calitate.  

În condiţiile în care cineva nu respectă, va răspunde, de la responsabilul 
de contract de la ADI, la responsabilul de contract din unitatea de implementare 
a proiectului de la AQUABIS, de la consultant la ..., lucrurile sunt clarificate 
extrem de clar în regulamente şi în legislaţia românească. 

Domnul director Şandru, mai în detaliu legat de Staţia de epurare şi dacă 
mai sunt alte lucruri pe care eu le-am scăpat în răspunsul care l-am formulat 
domnului consilier Urîte. 
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Şandru Ion: - director general – 
Legat de Staţia de epurare, anul acesta este prima etapă pe fondul de 

coeziune, e prinsă în treapta terţiară, lucrările încep luna viitoare şi o parte din 
problemele care sunt acolo eu zic că se rezolvă. Şi pentru etapa a II-a sunt 
prinse 2 milioane şi jumătate de euro tot la Staţia de epurare Bistriţa, de fapt, 
singura staţie din ţară care va fi acoperită – decantoare plus bazine de aerare, 
inclusiv cu partea de odorizare. Vă asigur că la Bistriţa nu va mai fi miros, zicem 
noi, după 2017-2018. Deci, am prins partea de acoperire la staţie, tot ce 
înseamnă acolo echipamente: decantoare, bazine de aerare, plus partea de 
odorizare. Am început deja discuţii cu o firmă care e în domeniu, nu mai e nici o 
staţie în ţară acoperită, asta va fi prima. 

Legat de pierderi, avem 17 km de reţele cuprinşi şi pe etapa a II-a  
pentru reabilitare. Problema mare este că Uniunea Europeană nu dă bani 
pentru reabilitare, dă doar pentru extindere. Am reuşit totuşi prin multe discuţii 
cu dânşii şi prin argumentele care le-am adus şi am prins totuşi 17 km. Nu s-a 
putut mai mult. Poate ar trebui să prindem 600-700 de km la reabilitare. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule director. Fac precizarea şi pentru dumneavoastră şi 

pentru informaţia publică, Master Planul a fost aprobat în unanimitate de toţi 
primarii judeţului Bistriţa-Năsăud, fapt pentru care le-am mulţumit şi asta 
urmare a discuţiilor extrem de transparente cu fiecare dintre ei, inclusiv cu 
consiliile locale respective. Şi am prins absolut tot ce era eligibil.  

Undeva la finalul anului 2017 spre 2018, aproximativ 93-95% din 
populaţia judeţului va avea acces la reţelele de apă potabilă în urma 
implementării etapei a II-a a Master Planului. Rămân descoperite zone la 
lucrările de canalizare unde sunt localităţi care nu sunt eligibile şi vom încerca 
să găsim soluţii pe PNDR şi PNDL. 

Dacă sunt alte intervenţii. Domnul Curteanu, vă rog. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Bun, e în regulă. Foarte bine că s-a 

discutat cu primăriile, foarte bine că există un Master Plan, foarte bine că ne 
preocupăm de bunăstarea cetăţenilor acestui judeţ. Asta şi e misiunea 
consilierilor judeţeni. Însă, din câte am observat din expunerea de motive, 
această revizuire a Master Planului şi vă rog să mă corectaţi domnule director, a 
fost făcută în luna martie. Din martie până în iunie sunt ceva zile. Nu putea fi 
supus atenţiei consilierilor din timp acest Master Plan, în aşa fel încât să existe 
dezbatere la nivelul Consiliului Judeţean?  

Iată că unii din colegi, şi eu, am observat unele neconcordanţe în 
cuprinsul Master Planului. Spuneaţi că e prinsă inclusiv Staţia de epurare. E 
prinsă, dar ca şi retehnologizare. Nu facem o staţie de epurare nouă, nu o 
mutăm. Ştiţi bine că au existat şi propuneri în sensul ăsta, să o mutăm în aval, 
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tocmai ca să nu mai existe problema includerii unei staţii de epurare practic în 
mijlocul oraşului. Şi acest tip de discuţii nu au fost purtate la nivelul Consiliului 
Judeţean.  

De aceea, revin la ideea de bază, domnule preşedinte, pentru că urgenţa 
asta mi se pare în continuare suspectă. Avem vreun termen impus de către 
Autoritatea de Management POS Mediu? Dacă avem un termen limită e în 
regulă, trebuia şi ăsta trecut în expunerea de motive. Dacă nu, atunci putea fi 
supusă aprobării şi dezbaterii Consiliului Judeţean acest proiect de hotărâre, 
acest Master Plan într-o şedinţă ordinară. 

Mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu avem un termen impus de către Autoritatea de Management POS 

Mediu, avem un termen impus de noi, pentru că ne dorim să fim printre primii, 
să putem să obţinem finanţarea integrală, conform cererii de finanţare. Deci, nu 
era un termen impus de autoritate, că ei nu impun termene. Poţi să nici nu 
depui Master Plan dacă nu vrei, nu te obligă nimeni.  

Dacă mai sunt alte intervenţii. Domnul Urîte, v-am dat o dată cuvântul, 
este un regulament, aţi intervenit pe proiect ... 

Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Pentru că nu a fost dezbatere, doar atâta vreau să întreb. Am înţeles că e 

prima staţie în ţară care se va face acoperită. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Singura, nu prima. 
Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Aţi văzut undeva, în străinătate, dacă în ţară nu mai există? 
Şandru Ion: - director general – 
Da, am văzut în Germania şi în Olanda. Deci, au instalaţii de odorizare ... 
Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Nu intru în detalii, că nu mă pricep în detalii de genul ăsta. Deci, 

dumneavoastră aţi văzut şi spuneţi şi garantaţi că din 2017-2018, după ce se 
termină acoperirea asta, o facem aşa ca şi ... 

Şandru Ion: - director general – 
Tot ce se degajă prin staţiile respective intră prin instalaţii de filtrare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
O să miroase a parfum, înţeleg, dacă e instalaţie de odorizare, nu? Asta 

înseamnă. Spune domnul Popescu că va mirosi a Lenor. 
Şandru Ion: - director general – 
Aşa cum a spus domnul consilier, într-adevăr, din martie şi până acuma a 

fost timp. Dar din martie, când s-a depus la minister, a trebuit mers în teren cu 
comisiile JASPERS şi Ministerului Mediului, să vadă în teren exact ce s-a propus 
şi dacă ne încadrăm în condiţionalităţi. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul director, nu încercaţi să găsiţi scuze. E o scăpare pe care eu mi-o 

asum. Puteam să atenţionez consilierii judeţeni – e o scăpare a mea, pe care 
mi-o asum – din timp să studieze Master Planul sau puteam să-i invităm la 
adunările generale AGA ADI. Eu am tratat cu mai multă atenţie zona de 
dezbatere de acolo. E o greşeală pe care mi-o asum. 

Aveţi datele aici, le vedeţi. E prins maxim ce putea fi prins. 
Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Şi vroiam să vă mai întreb dacă despre gestionarea separată a apelor 

pluviale e prevăzut ceva pe 2014-2020, pentru că ştim foarte bine că la supra-
sarcină de ploi, întotdeauna apa menajeră iese pe stradă. 

Şandru Ion: - director general – 
Legat de pluvial, Uniunea Europeană nu o să dea bani niciodată pentru 

apa de ploaie, spun că este atributul autorităţii publice locale.  
Legat de Bistriţa, ştiu că Primăria din Bistriţa va aloca începând de 

săptămâna viitoare fonduri prin AQUABIS să facem lucrări în strada Mihai 
Viteazu, unde sunt cele mai multe probleme privind apa de ploaie. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am şi eu o rugăminte la managementul AQUABIS-ului şi la ADI, să faceţi 

o dezbatere cu toţi colegii consilieri care-şi doresc să participe. S-o anunţaţi din 
timp şi în Comisia de urbanism, toţi colegii care doresc să afle mai multe detalii, 
nu-i nici un secret pentru nimeni. O să am rugămintea să fiţi prezenţi.  

Rog pe colegii mei de la secretariatul tehnic să organizeze o astfel de 
dezbatere în cursul lunii iunie, în Comisia de urbanism şi toţi colegii care doresc 
să participe, să participe şi să poată primi lămuriri pe toate detaliile tehnice de 
care sunt interesaţi. 

Dacă nu mai sunt alte intervenţii, deschid procedura de vot. Vă rog să 
votaţi fiecare după conştiinţa dumneavoastră. 

Cu 17 voturi “pentru” şi 9 “abţineri” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. Gestul meu de a nu respecta regulamentul şi procedura a fost gratuit.  

 
* 
 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea părţii de cofinanţare 
pentru proiectul „Asistenţă tehnică pentru pregătirea aplicaţiei de 
finanţare şi a documentaţiilor de atribuire pentru proiectul regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată din judeţul Bistriţa-
Năsăud, pentru perioada 2014-2020”. 

Intervenţii. Nu sunt intervenţii.  
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
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Cu 17 voturi “pentru” şi 7 “abţineri” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat.  

 
* 

 
5. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud şi al instituţiilor publice 
subordonate din luna iunie 2014. 

Două cuvinte. Vrem să trecem o sumă de 300 de mii lei din zona de 
investiţii, parte de cofinanţare de la Ambulatoriu de specialitate, la lucrările de 
investiţii la Spitalul Judeţean, pentru a putea executa şarpanta la lucrările de 
extindere, pentru a nu se deteriora lucrările executate deja acolo. 

Intervenţii. Nu sunt intervenţii.  
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu 25 de voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Mulţumesc. 

 
* 

 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei Judeţene 

Antidrog 2014-2020 şi a Planului de acţiune aferent pentru perioada 
2014-2016. 

Intervenţii. Nu sunt intervenţii.  
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu 22 de voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Mulţumesc. 

 
* 
 

7. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită 
Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru Gestionarea 
Integrată a Deşeurilor municipale în judeţul Bistriţa-Năsăud a unor 
spaţii din imobilul situat în municipiul Bistriţa, str. Păcii, nr. 1A - 
domeniul public al judeţului Bistriţa-Năsăud. 

Avem avizele Comisiei economice.  
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisiei de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Intervenţii.  
Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu 25 de voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 
* 
 

Vă mulţumesc şi vă doresc o după-masă plăcută şi un sfârşit de 
săptămână minunat. 

 
* 
 

 
Declar şedinţa închisă. 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 
 
 
 
 
 
 
 

        PREŞEDINTE,     p. SECRETARUL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN                 DIRECTOR EXECUTIV 

              MICA OPREA 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intocmit: consilier principal Moldovan Nicoleta 


